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Vážení a milí spoluobčania.
Keď som sa začiatkom roku 2020 za-

mýšľala nad článkom, ktorý uvediem na 
stránkach týchto novín, ešte som netu-
šila, čo nás v tomto období čaká. Téma, 
ktorú som si pripravila, bola iná, no mi-
moriadna situácia ohľadom šíriaceho sa 
koronavírusu, ktorá nás zastihla v tomto 
období, je nečakaná a vyžaduje si prvo-
radú pozornosť. Je to pre nás všetkých 
nová situácia, s ktorou nemáme skúse-
nosti, no vďaka monitorovaniu situácie 
a aktívnym opatreniam vlády SR vieme 
riziku rozšírenia pandémie na našom 
území čeliť. Všetky kompetentné štát-
ne orgány intenzívne pracujú na adek-
vátnych bezpečnostno-preventívnych 
a ďalších opatreniach ako vo vzťahu k 
obyvateľstvu, tak aj k štátnym zložkám. 
V našej obci krízový štáb prijal rad opat-
rení, ktoré je nevyhnutné dodržiavať v 
záujme zachovania žiadúceho stavu. O 
týchto opatreniach Vás informujeme 
prostredníctvom SMS, obecného roz-
hlasu, webovej stránky obce a sociál-
nych sietí a uverejňujeme ich aj v tomto 
vydaní novín. Od piatka 13.3.2020 má 
každý občan, ktorý príde zo zahraničia 
povinnosť 14-dňovej karantény. Ak prí-
de do domácnosti, kde sú ďalší členovia, 
je nevyhnutné, aby boli v karanténe aj 
oni. Je potrebné, aby bez odkladu kon-
taktovali telefonicky svojho lekára, kto-
rý im vystaví doklad o práceneschop-
nosti na 14 dní. Počas tohto obdobia je 
potrebné sledovať svoj zdravotný stav a 
prípadné zmeny telefonicky konzulto-
vať s lekárom. Ak sa príznaky ochorenia 
neprejavia, automaticky po 14 dňoch sa 

môže dotyčný zaradiť do bežného živo-
ta. V našej obci sme pristúpili i k tomu, 
že takýto občan je povinný sa nahlásiť 
aj na obecnom úrade, aby sme mohli 
lepšie monitorovať konkrétne prípady 
a zároveň uľahčili spoluprácu dotknu-
tým inštitúciám. Prvé dni od vyhlásenia 
povinnej karantény nám priniesli po-
znatok, že niektorí občania podceňujú 
cestovateľskú anamnézu (t.j. karanténu 
po príchode domov). Práve preto je dô-
ležité, že aj náš krízový štáb má infor-
mácie o týchto občanoch a kontroluje, 
či si plnia ich povinnosti. Z môjho po-
hľadu je však riziko aj u občanov, ktorí 
sa vrátili do obce pred povinnou karan-
ténou. Pýtam sa, aký je rozdiel, či občan 
pricestoval domov pondelok – štvrtok, 
alebo v piatok 13.3.2020? Myslím si, že 
by bolo veľmi zodpovedné, ak by sa i 
títo občania ocitli v karanténe – v zá-
ujme vlastného zdravia i zdravia iných 
a dali o tom vedieť. Evidujeme príchod 

občanov najmä z Talianska, Nemecka, 
Rakúska a Čiech, no i zo vzdialenejších 
krajín.  Som si istá, že disciplínou, vzá-
jomnou ohľaduplnosťou a najmä pred-
vídavosťou vieme predísť riziku a hroz-
be ochorenia. 

Na záver môjho príspevku Vás chcem 
ubezpečiť, že vedenie obce vynakladá 
maximálne úsilie na zachovanie kva-
litného bežného života v obci a je pri-
pravené riešiť všetky možné situácie, 
ktoré nás čakajú. 

Zároveň Vás prosím, aby ste využili 
možnosť registrácie na odber SMS správ, 
ktorú ponúka obecná webová stránka. 
V prípade, že nemáte možnosť zaregis-
trovať sa na bezplatný odber SMS správ, 
požiadajte telefonicky o pomoc pri re-
gistrácii zamestnancov OcÚ, ktorí sú na 
to pripravení.

S prianím pevného zdravia,
Ing. Daniela Trňanová

starostka obce

OBECNÝ ÚRAD – KONTAKTY
036/634 21 51, 0904 345 151, e-mail: podatelna@obecrybnik.sk

Ing. Kristína Hercová
pracovník prvého kontaktu

Prosíme občanov, aby pri komunikácii s Obecným úradom využívali priorit-
ne uvedené kontakty. Informácie, príjem žiadostí, evidencia podaní a oznáme-
ní, hlásenie do obecného rozhlasu, prihlásenie - odhlásenie psov, podávanie 
daňových priznaní, osvedčovanie podpisov a listín, evidencia SHR, rybárske 
lístky, zmluvy na krátkodobý prenájom, hlásenie opráv a porúch, stavebné 
konanie, výrub drevín, atď. vybavíte u pracovníčky prvého kontaktu.

Krásne prežitie Veľkonočných sviatkov,
veľa lásky a rodinnej pohody

Vám praje vedenie obce a kolektív 
zamestnancov Obecného úradu
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Milí priatelia, 
každý rok sa veľmi teším 

na Veľkonočné sviatky, kto-
ré svojím posolstvom života a 
Vykúpenia človeka už stáro-
čia prežarujú generácie ľudí 
kresťanskej éry. Tešil som sa 
aj na tohtoročné posledné li-
turgické slávenie Veľkej noci 
medzi vami, ktoré bude úpl-
ne iné ako všetky v minulos-
ti. Ešte síce nepoznám in-
štrukcie, ktoré dostaneme z 
ordinariátu, ale pod vplyvom 
nebezpečného šírenia náka-
zy koronavírusu predpokla-
dám, že naše chrámy budú 
bez veriacich. 

Pravdepodobne budem 
sám v chráme sláviť tajom-
stvo Pánovej poslednej ve-
čere 

a mystický deň utrpenia 
Veľkého piatku. 

Boží hrob Bielej sobo-
ty bude mať asi len dve po-

stavy: Ježiša v hrobe a mňa, 
jeho adorujúceho služobní-
ka. Vigília Veľkej noci a nede-
ľa zmŕtvychvstania bude bez 
mohutného spevu nášho vý-
znamného rodáka Benedikta 
Szöllösiho, ktorý skompono-
val pieseň: Pán Ježiš Kristus 
vstal z mŕtvych, aleluja! Náš 
chrám nebude svedkom ani 
nádhernej hudby a krásne-
ho spevu nášho spevokolu, 
čo mi je naozaj veľmi ľúto.  
Nakoľko viem, že spomenu-
tá prázdnota chrámu bude 
prežiarená modlitbov ým 
mementom mnohých ve-
riacich, ktorí budú doma so 
mnou duchovne spojení, nie 
som z toho smutný.

Jedna stredoveká legenda 
hovorí o žene, ktorá po smr-
ti prekročila prah večnosti. 
Do neba ju však nevpustili. 
Poslali ju späť na zem s prí-
kazom, aby priniesla naj-
cennejšiu vec, akú tam dolu 
nájde. Čo je tou najcennej-
šou vecou, rozmýšľala ces-

tou, až sa ocitla pred vcho-
dom do starožitníctva. Tam 
mali staroveký meč nejaké-
ho slávneho muža. Kúpila ho 
a priniesla do nebies. Jej dar 
odmietli so slovami: „Tu je 
to bezcenné.“ Znova sa vy-
brala na zem a videla muža, 
ktorý v pote tváre koňmi oral 
tvrdú, kamenistú pôdu. Vza-
la si pár kvapiek potu z jeho 
čela a v poháriku ich prinies-
la do neba. Nepochodila ani 
svedectvom poctivej práce. 
Neuspela ani zlatým šper-
kom, ani s plačom opustené-
ho dieťaťa. Keď sa po piaty-
krát dostavila na zem, sadla 
si pri starú fontánu. Tam od 
únavy zaspala. Vo sne videla 
seba, ako narieka nad chy-
bami, ktoré v živote urobila 
a hriechmi, ktoré ľahkovážne 
napáchala. Keď sa žena zo-
budila, do dlaní sa jej rinu-
li slzy pokánia a ľútosti. Tie 
sa stali, hovorí legenda, jej 
vstupenkou do Božieho krá-
ľovstva.

Milí priatelia, tento rok, pre 
vážnu príčinu, naozaj nebu-
deme Veľkú noc sláviť ho-
nosne a veľkolepo. O to viac 
sme pozvaní ju sláviť v srdci, 
vnútorne a duchovne. A keď 
vás všetkých rád zastúpim v 
chráme, budem na vás inten-
zívne pamätať. Možno mi aj 
slzička vypadne z oka. Bude 
to slza odprosenia za hriechy 
a životné chyby, ako aj slza 
prosby za úspech zvládnuť 
nákazu, ktorá nás postihla. 
Do ľudských sŕdc, ktoré napĺ-
ňajú obavy, strach, zdravotné 
problémy a rôzne obmedze-
nia, nech vstúpi posolstvo ži-
vého Ježiša, ktorý premohol 
smrť. Veľkonočné aleluja, na-
teraz prekryté problémami 
a zápasom sveta o zdravie a 
život ľudí, nech naše srdcia 
naplní nádejou zvesti: „Ježiš, 
žije!“ Toto veľkonočné posol-
stvo prežívajme s vďakou a 
istotou starej múdrosti: Všet-
ko dočasu, Pán Boh naveky.

Štefan Kováč Adamov

Na základe príkazu pred-
nostu okresného úradu Le-
vice, z dôvodu ochorenia 
COVID-19 spôsobeným ko-
ronavírusom na území SR, 
bol zvolaný krízov ý štáb 
obce v zložení Ing. Daniela 
Trňanová, Juraj Harmady, 
Ing. Dušan Huszár, Miro-
slav Považan, Blažena Šve-
cová. Na svojich zasadnu-
tiach prijali operatívne aj 
tieto opatrenia:

-  telefonické nahlasova-
nie občanov, ktorí prices-
tovali z rizikových krajín, je 
potrebné nahlasovať nielen 
k lekárovi, ale aj na obecný 
úrad na číslo 0904 345 151, 
na ktorom je služba aj po-
čas víkendu

-  monitorovanie a dodr-
žiavanie karantény obča-
nov v obci

-  zákaz ambulantného a 
trhového predaja 

-  uzatvorenie knižnice, 
kultúrneho domu, zruše-

Krízové opatrenia
nie podujatí v obci 

-  zrušenie stránkov ých 
hodín na Obecnom úrade 
s výnimkou mimoriadnych 
prípadov (ohrozenie života, 
majetku, pohreb a pod.) až 
do odvolania

-  v ybavovanie požiada-
viek občanov je možné re-
alizovať telefonicky alebo 
elekt ronick y a pr ípadné 
platby realizovať prostred-
níctvom online prevodov

-  ponúka sociálnu službu 
(nákup potravín, liekov, po-
dania injekcie, príp. infúzie 
kvalifikovanou osobou) so-
ciálne slabším občanom a 
občanom, ktorí sú dočasne 
v karanténe

-  pošta prostredníctvom 
obe c ného roz h la su po -
žiadala obec o vyhlásenie 
oznamu, aby si občania vy-
značili domácnosti, ktoré 
sú v karanténe, z dôvodu 
ochrany  zdravia doručo-
vateliek. Pošta nebude do-

ručovať zásielky, na pošte 
budú uložene v lehote 32 
dní .

-  odporúčanie občanom 
obmedziť návštevy príbuz-
ných, zdržiavať sa doma

Ďalej upozorňujeme na 
dodržiavanie opatrení vlá-
dy SR:

-  zákaz s účinnosťou od 
25.3.2020 do odvolania vy-
chádzať a pohybovať sa na 
verejnost i bez prek r y t ia 
horných dýchacích ciest

- obmed zen ie pohy bu 

starších osôb nad 65 rokov
V prípade, že sa dozvie-

te o nerešpektovaní stano-
vených usmernení, prosím 
informujte RÚVZ Levice tel. 
č. 0918 842 969, resp. Obec-
ný úrad Rybník, tel. č. 0904 
345 151. Pokuta až do výšky  
1659,-eur v prípade nedodr-
žania nariadenia môže byť 
udelená osobám na zákla-
de prešetrenia oznámenia 
na predmetné osoby na ob-
vodných oddeleniach PZ.
spracovala Blažena Švecová

SMS - bezplatné prijímanie 
mimoriadnych informácií

Obec Rybník vyzýva občanov prihlásiť sa na bezplat-
né odoberanie mimoriadnych SMS správ z obecného 
úradu, prostredníctvom www.obecrybnik.sk. Pri pri-
hlasovaní je potrebné zadať telefónne číslo, následne 
občanovi príde overovacia SMS s kódom, ktorú zadá 
do overovacej kolonky na web stránke a po overení je 
prihlásený ako odberateľ. Výhodou tejto služby je prí-
stup k mimoriadnym informáciám z obecného úradu 
aj v čase, keď sa nenachádza v obci. Tomu, kto ešte nie 
je odberateľom SMS správ, sú pripravení pomôcť pra-
covníci obce na tel. č. 0904 345 151.

Ježiš žije!
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Spoločenská 
rubrika

v období  
1. 12. 2019 – 31. 3. 2020

Narodili sa 
Dávid Csernák, 
syn Jany a Jána

Jerguš Jeseň, 
syn Michaely a Dominika

Stela Mátyásová, 
dcéra Márie a Vladislava

Dorota Hajdúová, 
dcéra Jany a Radoslava

Tatiana Tuhá, 
dcéra Vladimíry a Romana

Opustili nás 
Vojtech Horniaček, 

Hlavná 173, 
vo veku 64 rokov

Justína Ižoldová, 
Družstevná 546, 
vo veku 77 rokov

Jozef Ižold, 
Družstevná 506, 
vo veku 74 rokov

Augustín Rosa, 
Železničná 13, 

vo veku 80 rokov

Michal Harmady, 
Školská 281, 

vo veku 70 rokov

Ladislav Kukučka, 
Hronská 311, 

vo veku 54 rokov

Naša obec sa k situácii ohľa-
dom koronavírusu postavi-
la od prvej chvíle veľmi zod-
povedne. Už cez víkend po 
13.3.2020, kedy bola vyhlá-
sená mimoriadna situácia, 
starostka obce zabezpečo-
vala materiál na šitie rúšok, 
nakoľko sme predpokladali 
ich nedostatok. V pondelok 
16. marca zvolala zamest-
nancov obecného úradu na 
rannú poradu, na ktorej bolo 
v záujme ochrany obyvateľ-
stva obce dohodnuté, že sa na 
určitú dobu ustúpi od bežnej 
administratívy a budú sa pl-
niť prioritne úlohy súvisiace 
s ochrannou obyvateľstva.. 
Zamestnanci v krátkej dobe 
„premenili“ zasadačku obec-
ného úradu na šijaciu dielňu 
a pripravovali materiál na ši-
tie rúšok. Postupne sa pridá-
vali dobrovoľníci z obce, pri-
niesli si alebo poskytli šijacie 
stroje, dopĺňali materiál. Sta-
rostka obce osobne vyzýva-
la občanov, aby pomohli k 
dobrej veci prácou, materiál-
nou alebo aj inou podporou. 
Viaceré ženy šili rúška doma 
a následne ich darovali obci, 
aby mohla plynule zásobiť 
každého obyvateľa aspoň 
jedným rúškom. Po prvých 
štyroch dňoch bolo ušitých 
takmer 500 rúšok, ktoré boli 
priebežne distribuované do 
domácností. Medzi prvými 
dostali rúška pracovníci obce, 
opatrovateľky a občania nad 
70 rokov. Následne ostatní 
občania, ktorí si sami nevede-
li rúška zabezpečiť. 27.3.2020 
bola ukončená distribúcia rú-
šok pre občanov. 

Starostka obce vyjadru-
je osobitne poďakovanie za-
mestnancom a ochotným 
dobrovoľníkom (Milan Hor-
ňáček, Andrea Krištofová, 
Kristína Hercová, Miroslava 
Kubicová, Zuzana Brezán-
ska, Erika Brezánska, Mária 
Havranová, Milena Herco-

Ochranné rúška dobrovoľníci 
šili aj v našej obci

vá, Karin Chlebová, Radovan 
Mikulec), šičkám (Andrea 
Havranová, Blažena Šveco-
vá, Zuzana Brezánska, Tatia-
na Bandziová, Darina Kon-
drátová, Andrea Krištofová, 
Erika Brezánska, Mária Hav-
ranová, Jana Beňová, Martina 
Klinčoková, Marcela Tiralo-
vá, Antónia Ižoldová, Zden-
ka Harmadyová, Lucia Mä-
siarová, Katarína Ižoldová, 
Monika Miškovičová Savová, 
Magdaléna Mikulcová, Mária 
Bušniaková, Darina Holko-
vá, Anna Krištofová, Helena 
Uhnáková, Ľudmila Bandzi-
ová), darcom materiálu (Má-
ria Magulová, Viera Uhnáko-
vá, Tatiana Bandziová, Anna 
Tuhá, Mária Havranová, Jan-
ka Ižoldová, Andrea Nagyová, 
Paulína Švecová, Žofia Hav-

ranová, Jitka Majlingová, He-
lena Švecová, Mária Kotorová, 
Jana Páleníková, Andrea Har-
madyová, Helena Harmadyo-
vá), distribútorom do domác-
ností (Dominik Kúdela, Lenka 
Hercová, Veronika Havrano-
vá, Vlasta Kiseľová, Rado To-
mašovský, Mária Kišová), 
Anne Hoľkovej a Ing. Jozefovi 
Uhnákovi (občerstvenie), Mi-
roslavovi Porubskému, ktorý 
daroval 100 ks jednorázových 
rúšok (dali sme ich do predaj-
ne COOP Jednota a na obec). 
Ďalším nespomenutým patrí 
veľké ĎAKUJEM. Dokázali sa 
spojiť v tento náročný čas, pri-
spieť k dobrej veci, ako čo naj-
skôr pomôcť nielen sebe, ale i 
ostatným spoluobčanom. 

spracovala 
Mgr. Lenka Kubasová 

Vážení občania, 
v predchádzajúcich dňoch naši dobro-

voľníci v rámci obce roznášali rúška, kto-
ré vyrobili ochotné ženy z našej obce. Ak 
niekto nedostal a mal by o ne záujem, pro-
síme nahláste sa na obecný úrad mailom, 

prostredníctvom FB alebo telefonicky.
Prosíme občanov, potom ako zahlásia 

svoj záujem o rúška, aby si zabezpečili 
schránku alebo boli na danej adrese, aby 
sme im rúška následne mohli doručiť.

Obec sa snažila zabezpečiť 1 rúško pre 
každého občana a to bezplatne. 

Na základe sadzobníka poplatkov Obec Rybník zabezpečuje na požiadanie v dosta-
točnom časovom predstihu službu pre občanov nad 75 rokov a ZŤP a to odvoz triede-
ného odpadu na Zberný dvor.  Poplatok za odvoz, nakládku a vykládku v objeme 1 prí-
vesného vozíka je 5 eur.

Odvoz odpadov na 
Zberný dvor
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Novelou zákona o pohrebníctve pribudli prevádzkova-
teľovi pohrebiska nové povinnosti, uvádzame ich stručný 
prehľad:

•  umožniť pochovať potratený ľudský plod alebo predčas-
ne odňatý ľudský plod.

• zabezpečiť po vykopaní hrobu fotografickú dokumen-
táciu, ktorá potvrdí splnenie požiadaviek podľa Zákona o 
pohrebníctve a uchovávať ju najmenej do uplynutia tlecej 
doby. 

•  zákazu pochovať na pohrebisku iné ako ľudské pozo-
statky, napríklad pozostatky zvierat. 

• Úprava časových lehôt, do ktorých musí dôjsť k pocho-

vaniu ľudských pozostatkov, ktoré nie sú uložené v chladia-
com zariadení, sa musia pochovať do 96 hodín od úmrtia, 
nie však pred uplynutím 24 hodín od úmrtia (časová vý-
nimka z dôvodu vykonania pitvy ostáva platná v znení ako 
do účinnosti novely).

•  Pri úmrtí nájomcu hrobového miesta má prednost-
né právo na uzavretie novej nájomnej zmluvy na hrobové 
miesto osoba blízka, ak je blízkych osôb viac, tá ktorá sa 
prihlási ako prvá. Prednostné právo na uzavretie nájomnej 
zmluvy si uplatňuje najneskôr do jedného roka od úmrtia 
nájomcu hrobového miesta.

spracovala Ing. Kristína Hercová

Zmeny na úseku zákona o pohrebníctve

Virtuálny cintorín
Virtuálny cintorín už má 

aj naša obec. Tento projekt 
vznikol nielen ako súčasť 
širšieho riešenia informač-
ného systému cintorína pre 
potreby obce Rybník, ale aj 
v rámci rozšírenia cintorín-
skych služieb pre občanov. 
Zdrojom podkladov pre vir-
tuálny cintorín je evidencia 
hrobových miest obce Ryb-
ník. Projekt bol zrealizova-
ný spoločnosťou 3WSlova-
kia s.r.o.

Na portáli môžu záujem-
covia nájsť zomrelých podľa 
mena a priezviska, prípadne 
podľa čísla hrobu, môžu si 
pozrieť polohu hrobu na di-
gitálnej mape cintorína a tiež 
pozrieť si fotografiu náhrob-
ku. Viac informácií nájdete 
na www.obecrybnik.sk. Sú-
časťou informačného portá-
lu sú tiež informačné tabule, 
ktoré budú v blízkej budúc-
nosti inštalované priamo na 
cintoríne Rybník.

LIKVIDÁCIA AUTOVRAKOV 
V prípade, že občan má záujem o likvidáciu auto-

vraku nachádzajúceho sa v našej obci, obec vie byť 
nápomocná. V prípade, že budú na odvoz minimálne 
tri autovraky, spoločnosť ŽP EKO QELET a. s. si nebu-
de účtovať dopravu. 

Podmienky prebratia:
•  vozidlo by malo byť kompletné (motor, prevodovka, 

nápravy, batéria, katalyzátor, ak je ním vozidlo vyba-
vené)

•  nemusí obsahovať všetky časti (sedadlá, sklá a 
pod.)

•  číslo karosérie musí byť identifikovateľné
•  môže byť havarované a nemusí mať platnú STK ani 

EK
•  vozidlo nemusí byť funkčné
•  ak vozidlo odovzdáva osoba, ktorá nie je majiteľom 

vozidla, musí mať úradne overené splnomocnenie od 
majiteľa vozidla a doklad totožnosti

• ŽP EKO QELET a. s. zabezpečí znehodnotenie ta-
buliek EČV a doručí odovzdaný veľký a malý technic-
ký preukaz orgánu Policajného zboru (podľa platného 
zákona o cestnej premávke)
Viac informácií Vám poskytnú pracovníci obecného úradu

UPOZORNENIE - VYPAĽOVANIE
Napriek sústavnému zdôrazňovaniu, že vypaľovanie 

suchej trávy a porastov je škodlivé a nebezpečné, niek-
torí občania naďalej porušujú pravidlá platných zákonov 
a vytvárajú nebezpečenstvo vzniku požiarov. Vypaľova-
nie trávy je protizákonné.

Občanom, ktorí nelegálne vypaľujú porasty, hrozí 
pokuta do výšky 331 eur a priamo na mieste môže byť 
udelená bloková pokuta do výšky 99 eur.  

Nahlásiť treba čas a miesto spaľovania.
Povinnosť vopred ohlásiť kontrolované spaľovanie vy-

plýva zo zákona o ochrane pred požiarmi. Po ohlásení 
vám nebudú v záhradke hliadkovať hasiči. Len si pozna-
čia čas a miesto spaľovania. Na to, že ste to neohlásili, 
môžu prísť pri náhodných kontrolách, ale aj vtedy, ak sa 
požiar vymkne spod kontroly a rozšíri sa na väčšiu plo-
chu. Iná vec je vypaľovanie plôch vo veľkom. To bolo a 
je zakázané stále.

Obecný úrad v Rybníku odporúča občanom využiť 
pre zvoz konárov, lístia a suchej trávy zberný dvor v obci 
(otvorený v letnom režime od 1. 4. do 31.10. – v pondelok 
od 14.00 do 17.00 hod., v stredu od 14.00 do 17.00 hod. a 
v sobotu od 9.00 do 12.00 hod.) a dočasné sústredisko 
bio odpadu pod vinicami za ul. Sv. Anny, ktoré je riad-
ne vyznačené.

spracoval Ing. Milan Horňáček

Výrub drevín
V zmysle zákona č. 543/2002 Z.z. o ochrane prírody a kra-

jiny v znení neskorších predpisov je možné orezať a rúbať 
dreviny v období vegetačného pokoja najneskôr do 31.mar-
ca 2020. Príslušným orgánom ochrany prírody na vydanie 
súhlasu na výrubu drevín je obec, ak si túto pôsobnosť ne-
vyhradil okresný úrad. Ak je obec žiadateľom o vydanie 
súhlasu na výrub dreviny, nemôže rozhodovať o výrube 
predmetných drevín. V takýchto prípadoch je okresný úrad 
povinný určiť inú obec (v našom prípade Starý Tekov), ktorá 
bude rozhodovať o výrube predmetných drevín (viď. § 69 
ods. 3 zákona č.543/2002 Z.z. účinný od 1.9.2014 ).

Výrub dreviny možno vykonať len po vyznačení výrubu 
dreviny a po právoplatnosti súhlasu na výrub, ktorým sa 
je vykonávateľ výrubu povinný na požiadanie preukázať 
( § 47 ods. 8).

Za nepovolený výrub drevín bez rozhodnutia príslušného 
štátneho orgánu bude občanom udelená pokuta.
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Dlhé roky mnohí z nás ignorovali po-
vinnosť triediť odpady. Nechceli sme 
vidieť protiprávne konanie vlastných 
spoluobčanov, tvorbu nelegálnych 
skládok, spaľovanie odpadov vo dvo-
roch a záhradách. Komunálni politici 
nielen v našej obci, ale aj na Slovensku 
zvolili cestu populizmu a svojho voliča 
neinformovali o skutočných nákladoch 
obecného odpadového hospodárstva, o 
dotovaní odpadov z obecného rozpoč-
tu, o zvyšovaní zákonného poplatku 
podľa percenta triedenia odpadov. Vý-
sledkom je to, že Slovenská republika 
v roku 2018 vytriedila 38 % komunál-
nych odpadov. Cieľom Envirostraté-
gie 2030 je do roku 2030 zvýšiť mieru 
recyklácie komunálneho odpadu na  
60 %, vrátane jeho prípravy na opä-
tovné použitie. (zdroj: Správa o stave 
životného prostredia Slovenskej repub-
liky v roku 2018). 

Čo sa týka obce Rybník, za rok 2018 
sme vyseparovali 14 % tuhého komu-
nálneho odpadu (TKO). Áno, čítate 
dobre, 14 %! Čísla za rok 2019 v čase 

KOMUNÁLNE ODPADY V RYBNÍKU
písania tohto článku ešte nie sú zná-
me, ale predpokladám, že cez 19 % sa 
nedostaneme. Medzi mnohými z Vás 
zarezonovala informácia o zvýšení po-
platku za TKO na 25 eur/osoba. Nákla-
dy na 1 tonu odpadu tvoria najmä tri 
zložky: ZVOZ TKO, SKLÁDKOVANIE 
TKO a ZÁKONNÝ POPLATOK podľa 
úrovne triedenia. Na rok 2020 vychá-
dzajú náklady na 93 eur/tona odpadu 
za tieto tri zložky spolu.

Prvá zložka nákladov - ZÁKONNÝ 
POPLATOK

Podľa nariadenia vlády č. 330/2018 
bol stanovený zákonný poplatok pod-
ľa úrovne vytriedenia komunálneho 
odpadu. V roku 2019 bol tento popla-
tok pre našu obec 12 eur za 1 tonu od-

padu, pre rok 2020 stúpol poplatok na 
24 eur/t odpadu. Je to z dôvodu, že sme 
vytriedili len 14 % nášho odpadu, a tým 
pádom patríme do kategórie triede-
nia 10-20 %. Niektorí z Vás reagovali 
na zvýšenie poplatku za odpad, že oni 
teda triediť nebudú. Toto „trucovanie“ 
nám nijako nepomôže, naopak prispe-
je k tomu, že budeme za odpad platiť 
ešte viac. Keď si pozriete sadzbu na rok 
2021 zistíte, že v prípade, ak nezlep-
šíme triedenie v našej obci, zákonný 
poplatok stúpne na 30 eur/t. Je vysoká 
pravdepodobnosť, že v rokoch 2022-
2030 sa tieto poplatky budú ďalej zvy-
šovať, keďže Slovensko sa zaviazalo do 
roku 2030 zvýšiť mieru separovania od-
padov na 60 %.

Druhá zložka nákladov - ZVOZ
Zvoz TKO pre našu obec zabezpečuje združenie Tatiar. Na 

rok 2020 bola stanovená suma na 33 eur/tona komunálneho 
odpadu.

Tretia zložka nákladov - SKLÁDKOVANIE
Skládkovanie, alebo uloženie TKO na skládku sa realizuje 

cez Tekovskú ekologickú skládku v Novom Tekove. Cena na rok 
2020 bola stanovená na 36 eur/tona komunálneho odpadu.

Podľa vývoja tonáže odpadov za po-
sledné  roky obec Rybník odhaduje na 
tento rok celkový objem TKO na 270 ton. 
Pri nákladoch 93 eur/tona a množstve 
270 ton sú predpokladané priame ná-
klady 25 110,00 eur. K týmto nákladom 
musíme pripočítať nepriame náklady na 
prevádzku zberného dvora, odstraňova-
nie čiernych skládok, monitoring zame-
raný na predchádzanie vzniku čiernych 
skládok, náklady na veľkokapacitné kon-
tajnery, nákup kuka nádob a samozrej-
me osvetu. Vzdelávanie a osveta sú veľ-
mi dôležité v každom aspekte života. 
Vždy je drahšie, komplikovanejšie, zdĺ-
havejšie naprávať niečo, čo sa pokazilo, 
ako predchádzať vzniku škôd. Obec kaž-
dý rok nakúpi kuka nádoby a tie budú 
distribuované občanom. V priebehu 8 
rokov plánujeme vymeniť kuka nádo-
by vo všetkých domácnostiach. Podľa 
zákona o odpadoch znáša náklady na 
zneškodňovanie odpadu jeho pôvodca 

- občan, ale obec je povinná mu zabez-
pečiť na to podmienky. Jednou z nich 
je aj povinnosť zabezpečiť zberné ná-
doby na zber zmesového komunálne-
ho odpadu.

Obec vystavila na rok 2020 celkovo 
1511 platobných výmerov (1411 pre ob-
čanov a 100 pre firmy). Ak rozdelíme ná-
klady 39 446,00 eur, ktoré predpokladá-
me na TKO za rok 2020 dostaneme sumu 
26,11 eur/osoba. Na základe týchto pre-
počtov sa obecné zastupiteľstvo rozho-
dlo upraviť sumu na 25 eur/osoba/rok. 

(Pokračovanie na str. 6)
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(Dokončenie zo str. 5)

Niekto teraz bude namietať, že pre-
čo platíme rovnako, ako tí, čo netrie-
dia. Je to nespravodlivé. Áno, súhla-
sím s Vami. Ja tiež poctivo triedim, 
kuka nádobu vykladám raz za me-
siac a nie je plná ani do polovice. Na 
druhej strane som si však vedomý, 
že bola zanedbaná osveta, informo-
vanosť občanov a teraz na to doplá-
came. Spoločnosť ešte nedozrela na 
spravodlivejší lístkový systém, alebo 
priame váženie odpadov v každej do-

mácnosti a platbu za reálne kilogra-
my odpadu. Ešte pár rokov bude tre-
ba vzdelávať, vysvetľovať. Dnes ľudia 
radšej vyhodia odpad do jarku za vi-
nicami len preto, aby platili menej, a 
tomu sa chceme vyhnúť. Náklady na 
odstránenie 1 tony odpadu z čiernej 
skládky sú 2x vyššie ako náklady od-
voz a skládkovanie 1 tony odpadu. 
Peňazí je málo, chátrajú nám obec-
né budovy, chýbajú chodníky, stre-
cha v škole zateká, preto by sme sa 
mali správať zodpovedne k životné-
mu prostrediu aj rozpočtu obce.

Ak ste sa dočítali až sem, tak som 
veľmi rád. Otá zka je, čo môžeme 
urobiť, aby sme za odpad platili me-
nej? Jednoznačne musíme začať lep-
šie triediť a znížiť množstvo odpa-
dov. Naším cieľom je zvýšiť úroveň 
triedenia odpadov zo 14 % (v roku 

2018) na 30 % 
(v roku 2020). 
Zároveň treba 
znížiť celkové 
množstvo od-
padov,  k toré 
produkujeme 
z 300 ton (rok 
2 019 )  a s p o ň 
na 240 ton (rok 
2020). Mali by 
sme sa snažiť 
z lepšiť  s voje 
spotrebiteľské 

správanie, zredukovať nákup nepo-
trebných vecí, zamyslieť sa nad to-
varom v alternatívnom, ekologickom 
obale, ovplyvníme tým nielen výš-
ku poplatku za TKO, prínosom bude 
aj zníženie celkovej ekologickej sto-
py, ktorú naša generácia zanechá pre 
ďalšie potomstvo.

Ako zlepšiť triedenie? Predpokla-
dám, že papier, plast a sklo triedi väč-
šina z nás. My doma triedime aj kov a 
hlavne kompostovateľný bio odpad. 
Ten tvorí na Slovensku v priemere 40 
– 50 % komunálneho odpadu. Tento 

odpad je veľmi ťažký, čo nám mar-
kantne zvyšuje náklady. Na druhej 
strane je veľmi ľahké ho začať sepa-
rovať. Doma máme v kuchyni malé 
vedierko, v ktorom končia všetky od-
rezky pri varení, šupy z ovocia, zele-
niny, čajové vrecúška, proste všetko, 
čo sa v kuchyni používa a je rozloži-
teľné. V záhrade máme kompostovis-
ko, na ktoré sa toto vedierko raz za 
dva dni vysype. Odkedy separujeme 
bio odpad, naozaj nám rapídne kles-
lo množstvo odpadu, ktoré hádžeme 
do kuka nádoby. Plusom zároveň je, 
že kompost sa dá použiť vo vlastnej 
záhrade. 

Chcel by som požiadať všetkých, 
ktorým nie je ľahostajné to, o čom som 
tu písal, aby sme začali lepšie separo-
vať odpad. Ušetríme si vlastné penia-
ze a prispejeme k zlepšeniu životného 
prostredia. V Rybníku žije veľa šikov-
ných a uvedomelých ľudí. Musíme si 
uvedomiť, že iba spolu niečo dokáže-
me. Nikto iný nám s tým nepomôže, 
nikto iný tie smeti za nás nevytriedi. 
Ak neupozorníte človeka, ktorý tvorí 
čiernu skládku alebo to nenahlásite, 
škodíte sami sebe. Ak neseparujete, 
škodíte sami sebe. Všetci predsa chce-
me to isté, aby sa nám v Rybníku dob-
re žilo. A nezabudnite prosím, aj tieto 
noviny patria do papiera.

Ing. Peter Hríbik
poslanec OZ

•  Papier – obaly z lepenky, kartóny 
zviazané na čo najmenší objem, novi-
ny, časopisy, reklamné plagáty.

•  Sklo – biele, farebné, okenné sklo 
bez rámov. Sklo musí byť bez uzáverov, 
nerozbité a neznečistené.

• Biologicky rozložiteľný odpad – 
burina, tráva, lístie, drevený odpad zo 
strihania a orezávania krovín a stro-
mov. Nesmie obsahovať: zem, betón, 
kamene, prímesi iných látok (plasty, 

Nakoľko neustále zotrvávajú otázky občanov o komoditách, ktoré je možné priniesť na zberný dvor, opakovane 
uvádzame ich zoznam. Žiadame občanov, aby rešpektovali prevádzkový poriadok zberného dvora, ktorý bol spra-
covaný tak, aby zohľadňoval všetky aspekty zberu odpadov, pre ktoré je možné zabezpečiť konečného spracovateľa. 
Prosíme, aby sa neriadili pokynmi z iných zdrojov (letáky, média a pod.), ktoré nezodpovedajú platným nariadeniam 
v našej obci. Na vaše otázky vám radi zodpovieme na Obecnom úrade, resp. môžete zaslať podnety na e-mail sluzby-
@obecrybnik.sk.

Aký separovaný odpad môžu  priniesť obyvatelia našej obce do ZBERNÉHO DVORA?
sklo, kusy dreva...)

•  Vyradené elektrické a elektronic-
ké zariadenia – kompletné nefunkčné 
elektrospotrebiče a elektrické káble bez 
obsahu nebezpečných látok.

•  Drobný stavebný odpad (DSO) – od-
pad zo stavebných úprav ako sú zmesi 
betónu, tehál, obkladačiek, dlaždíc, ke-
ramiky a pod.. DSO nesmie obsahovať 
iné zložky odpadu ako napr. sklo, kovy, 
plasty, papier, lepenku. Betóny nesmú 

tiež obsahovať rôzne zvyšky kovových 
častí. Rozmer DSO nesmie prekročiť 
rozmer 10 cm x 10 cm.

•  Kovy – konzervy, oceľové plechovky 
od nápojov, kovové vrchnáky z fliaš a 
pohárov, kovové tuby od pást, kovové 
súčiastky, drôty, káble (bez plastovej 
izolácie), starý riad, obaly zo sprejov, 
kovový šrot, oceľ, farebné kovy, hliní-
kové viečka, hliníkové obaly, klince, 

(Pokračovanie na str. 7)
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sponky, spinky, špendlíky, kovové rúr-
ky, staré kľúče, zámky, ventily.

•  Objemný odpad – nábytok z dreva, 

drevené okenné rámy bez sklenej výpl-
ne, koberce a pod. Nábytok je potrebné 
odovzdať v demontovanom stave.

•  Pneumatiky – pneumatiky z osob-

ných automobilov bez diskov, z bicyk-
lov, motocyklov a pod. 

•  Pou žité šatst vo – kontajner je 
umiestnený na Zbernom dvore.

Kedy je otvorený zberný dvor? Kto je zodpovedný vedúci?

•  Pokiaľ občania odovzdajú napr. do plastov odpady, ktoré tam nepatria, znamená to pre spoločnosť TATIAR dodatočné 
náklady, ktoré musí vynaložiť na vytriedenie týchto odpadov. Tieto dodatočné náklady však v konečnom dôsledku znáša 
obec. Preto k triedeniu odpadu pristupujme zodpovedne a šetrime tak nielen svoje životné prostredie, ale aj prostriedky 
obce, resp. nás všetkých.

Ktoré druhy separovaného odpadu TATIAR zberá?
•  Papier – noviny, časopisy, kancelársky papier, reklamné letáky pevnej väzby, stlačené krabice, kartóny. 
Nepatrí sem: znečistený, mokrý, mastný papier, použité servítky, tetrapaky (nápojové obaly, napr. obaly z mlieka, džú-

sov...)
•  Sklo – vyprázdnené sklenené fľaše a poháre bez uzáverov. Okenné sklo bez rámov. 
Nepatrí sem: porcelán, keramika, zrkadlá, TV obrazovky.
•  Plasty – čisté, zošliapnuté PET fľaše od nápojov, vypláchnuté obaly od kozmetiky a drogérie, fólie, igelitové tašky, zá-

hradný plastový nábytok, plastové vedrá, TETRAPAKY – čisté, zošliapnuté obaly od mlieka, džúsov. Plechovky z nápo-
jov.

Nepatrí sem: znečistený plast, fľaše od farieb, PVC, gumené hadice, plienky a bazény.

Prečo je dôležité, aby sa odpad správne triedil?

Kde sa nachádza zberný dvor?
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Komisia výstavby, život-

ného prostredia a verej-
ného poriadku (VŽPaVP) 
mala od posledného vyda-
nia obecných novín dve ofi-
ciálne zasadnutia a niekoľko 
sekundárnych stretnutí na 
rôzne problematiky. Na za-
sadnutí sa členovia venovali 
okrem iného aj: parkovaniu 
autobusov v obci, osvetle-
niu v obci, novej trafostani-
ci - nevyhnutnej pre bytovú 
výstavbu, podnetom a sťaž-
nostiam od občanov, meto-
dike na odpredaj malých ne-
vysporiadaných obecných 
pozemkov, dávali návrhy 
na revitalizáciu niektorých 
miest v obci, rekonštrukciu 
školskej bytovky, venova-
li sa problematike odpado-
vých vôd v obci, nespevne-
ným - rozkopaným okrajom 
ciest, cykloturistickým tra-
sám. Pre posledné uvedené 
záujmy zorganizovali stret-
nutie s predsedom Sloven-
ského cykloklubu (SCK), kde 
sa oboznámili s problema-
tikou, naznačili možnosti 
a dali si ciele. Tak im v tom 

držme palce.
Napriek tomu, že momen-

tálne bojujeme s celosveto-
vo veľ k ými problémami, 
ako je Covid-19, čo súvisí aj 
s obmedzením stretávania 
sa a organizovaním spolo-
čenských podujatí, predse-
da komisie verí, že aj to raz 
pominie a všetci sa budeme 
opäť stretávať, napr. aj na 
amfiteátri (Teplica). Práve 
tam plánuje komisia zrekon-
štruovať sedenie. Preto ak sa 
nájde niekto ochotný, kto by 
s tým vedel a chcel pomôcť, 
nech sa ohlási predsedovi 
komisie alebo na OcÚ. Vo-
pred ďakujeme.

Keď píšem o ochote, nedá 
mi nespomenúť skupinu 
ochotných - iniciatívnych 
obyvateľov našej obce, kto-
rým síce nejde o chválu a 
uznanie, ale záleží im na 
vzhľade a prostredí, v kto-
rom sa pohybujú. Viem, že aj 
inde v obci sú skupinky, kto-
ré sa takto angažujú, obetujú 
svoj čas, energiu a prispieva-
jú k celkovému vzhľadu na-
šej obce (dajte mi o sebe ve-

dieť), no ja som zapadol do 
takejto skupinky u nás, na 
Kráľovke. Na začiatku, ešte 
koncom minulého roka, bola 
myšlienka zamedziť veľkej 
vode tiecť po ceste a do piv-
níc a nasmerovať ju tam, 
kam patrí. Vyčistiť niekoľko 
rokov znečistenú časť Krá-
ľovky - horný a dolný jarok 
a cestu na vinice.

Členovia tejto skupinky, 
napriek svojim starostiam 
a každodenným povinnos-
tiam, venovali tejto činnos-
ti desiatky hodín aj v čase, 
keď iní sedeli doma v tep-
le so svojimi rodinami. A ja 
považujem za dôležité Vám 
ich predstaviť. Ide najmä o 
rodinu Hajdúovú, Petra Ko-
váča, Jána Šályho, Petra Šá-
lyho, Miroslava Šveca, Mila-
na Šveca a ďalších. 

Na daných miestach je vi-
dieť už teraz, ako sa to tam 
zmenilo. Naše odhodlanie 
tým nekončí, chceme po-
kračovať a meniť prostre-
die, v ktorom žijeme. Vytvo-
riť tu miesto, kde si ľudia z 
blízkeho, či širšieho okolia 

prídu oddýchnuť, zrelaxo-
vať, pokochať sa výhľadom a 
budú sa sem vracať, a to nie-
len návštevníci akcie „Deň 
otvorených pivníc“. Preto 
sme sa zapojili aj do pro-
jektu „Gesto pre mesto“, kde 
sme internetovým hlasova-
ním mohli získať finančné 
prostriedky pre „skultúrne-
nie“ (úprava terénu, lavičky, 
prístrešok, informačné ta-
bule). Avšak pre nízky zá-
ujem= málo hlasov sa náš 
projekt, pravdepodobne, 
nestane úspešným. Napriek 
tomu, nie je všetkým dňom 
koniec a verím, že keď si pár 
ochotných ľudí dá spoloč-
ný cieľ, vieme meniť veci. 
Čoho dôkazom je napríklad 
aj Kráľovka. Nech sa páči, 
príďte sa pozrieť.

Pridáte sa k nám alebo 
máte návrhy a podnety na 
riešenie pre komisiu? Dajte 
mi o tom vedieť. Veď nám 
ide o spoločný záujem.  

Jozef Mäsiar
predseda komisie VŽPaVP, 
člen kom. cestovného ruchu

poslanec OZ 

V spolupráci s firmou  Willowe stavby bola v rámci 2. fázy projektu „Jedlý les“ na školskom dvore pre deti Základnej a 
materskej školy v Rybníku vybudovaná táto vŕbová stavba. Verím, že keď pominú dôvody na zatvorenie škôl, bude ten-
to detský „bunker“ zakorenený a čiastočne olistený, aby sa v ňom naše deti mohli hrať. V tomto období prosím občanov, 
aby sa nedotýkali konárikov, kým narastú listy.

Ing. Peter Hríbik, poslanec OZ
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Vážení rodičia, spoluob-
čania!

Vo funkcii som rok a ube-
hol veľmi rýchlo. Chcela by 
som vyhodnotiť svoje pôso-
benie. V prvom rade chcem 
poukázať na to, že bez ľudí, 
na ktorých sa môžem spo-
ľahnúť, by sa mi pracovalo 
oveľa ťažšie.a

Ďakujem za to svojej pani 
zástupkyni, ktorá je vlastne 
mojou pani učiteľkou ma-
tematiky zo základnej ško-
ly. Tiež všetkým zamestnan-
com, ktorí stoja za mnou a 
podporujú ma, ako sa dá. 
Ďakujem im, z celého srd-
ca. Bez nich by sme nedosa-
hovali také dobré výsledky, 
ako dosahujeme.

Začnem výchovno-vzde-
lávacími výsledkami, kto-
ré sme dosiahli v minulom 
a terajšom školskom roku, 
lebo sme predovšetkým vý-
chovno-vzdelávacia inšti-
túcia.

V celoštátnom Testovaní 5 
sme minulý aj tento rok do-
siahli výsledky nad sloven-
ský priemer. Aj v Testovaní 
9 to nebolo inak. Tohtoroč-
né Testovanie 9 je ešte pred 
nami -  čaká nás 1. apríla.

Minulý školský rok sme si 
úspešne počínali v predme-
tových olympiádach a súťa-
žiach. V rámci okresu sme 
sa umiestnili na 9. mieste 
spomedzi 62 zapojených zá-
kladných škôl. V športových 
súťažiach sme sa umiestni-
li na 12. mieste z 57 zapoje-
ných základných škôl.

Tento š kol s k ý r ok z a-
čal športovými súťažami. 
Žiačky našej školy sa stali 
majsterkami okresu v cez-
poľnom behu a obsadili 4. 
miesto v krajskom kole. Žiač-
ka 6 ročníka Karolína Mikló-
šová bola naším želiezkom v 
ohni a po víťazstvách v okre-
se a v kraji, v celoslovenskom 
kole obsadila 4. miesto. V 

Príhovor riaditeľky Základnej školy 
s materskou školou

rámci obce pracuje stolnote-
nisový klub a jej dve členky 
Emma Moravčíková a Sofia 
Fialová spolu so spolužiač-
kami Ninou Sebechlebskou 
a Lýdiou Novákovou (všetky 
zo 7. ročníka) dosiahli veľ-
mi pekný úspech, keď po pr-
vých miestach v okrese a v 
kraji nás budú 7. a 8. apríla 
reprezentovať v celoštátnom 
kole stolného tenisu starších 
žiačok v Topoľčanoch.

Z predmetových olympiád 
a súťaží spomeniem aspoň 
tie najvýraznejšie úspechy 
z minulého roka. V geogra-
f ickej olympiáde v rámci 
kraja Adam Arpáš obsadil 
4. miesto a v matematic-
kej olympiáde Mariana Čí-
ková tiež v krajskom kole 2. 
miesto. V umeleckých sú-
ťažiach Zuzana Brezánska 
spolu s korepetítorom Mare-
kom Uhnákom vybojovali v 
krajskom kole Slávik Sloven-
ska 2. miesto. 

Tento školský rok sú pred-
metové súťaže a olympiády v 
plnom prúde a dosiahli sme 
už prvé úspechy. Radoslav 
Havran žiak 5. ročníka zís-
kal 1. miesto v matematickej 
olympiáde v okresnom kole. 
Ďalej sa môžeme pochváliť 
úspešnými riešiteľmi v ang-
lickom jazyku, v matematic-
kej olympiáde a tiež v geo-
grafickej olympiáde.

Te š í m  s a  z  ú s p e c h o v 
všetkých žiakov, ktorí sa 
podujali reprezentovať našu 
školu, obec a hlavne samých 
seba.

V oblasti materiálneho-
-technického vybavenia je 
škola na tom veľmi dobre. 
Nielen to, že je zrekonštru-
ovaná, ale aj vnútorné vy-
bavenie je na veľmi dobrej 
úrovni. Je to dôležité, aby 
žiaci mohli byť vzdeláva-
ní v najmodernejšom škol-
skom prostredí, ktoré im 
napomáha dosahovať spo-

mínané výsledky. Pedagó-
govia môžu uplatňovať mo-
derné aktivizujúce metódy. 
Vďaka v tomto smere patrí 
predchádzajúcemu vedeniu 
školy a obce. 

Koncom tohto kalendár-
neho roka sme toto vybave-
nie ešte doplnili a zakúpili 
sme dve interaktívne tabu-
le, školský nábytok do šies-
tej triedy, nábytok do zbo-
rovne a do riaditeľne. Okrem 
toho sme dokúpili počíta-
če do učebne informatiky, 
pomôcky na skok do v ýš-
ky, metodický materiál pre 
jednotlivé predmety - mapy, 
počítačové programy a ďal-
šie pomôcky.

Počas letných prázdnin 
chceme z rekon št r uov ať 
chodbu na prvom poschodí 
a vybudovať učebňu techni-
ky. Všetky tieto plány stoja 
na financiách, ktoré by sme 
chceli získať buď z projek-
tov alebo ich ušetriť z našich 
zdrojov a s pomocou zria-
ďovateľa.

Už v minulom školskom 
roku sme si začali upravovať 
vonkajšie posedenie, ktoré 
môžeme využiť na moderné 
vyučovanie v prírode. Pre-
liezky a železné konštrukcie 
posedenia boli vymaľované. 
V rámci projektu Mám Srdce 
Na Správnom Meste rodičia 
a pracovníci z EMO Mochov-
ce nám pomohli upraviť are-
ál a pieskovisko pre detičky 
v materskej škole.

V školskej záhrade pán 
poslanec obce a člen Rady 
školy Ing. Peter Hríbik začal 
budovať Jedlý Les pre širokú 
verejnosť a jeho zámerom je 
zasadiť ovocné stromy a krí-
ky do tohto priestoru. Tento 
projekt je ešte v štádiu rea-
lizácie.

Uchádza l i sme sa o f i-
nančnú podporu z projek-
tu „Na Tanieri“, ktorá nám 
mala poskytnúť peniaze na 

rekonštrukciu jedálne. Pro-
jekt síce neprešiel, ale tento 
rok by sme sa chceli uchá-
dzať o financie opäť.

Školská kuchyni tiež vy-
žaduje modernizáciu. Je po-
trebné vymeniť prestarnuté 
spotrebiče a dovybavovať ju 
bežným kuchynským nára-
dím.

Materiálno-technické vy-
bavenie v materskej škole je 
na dobrej úrovni a deti, kto-
ré ju navštevujú, sa určite te-
šia z pekného prostredia a 
na aktívne a kreatívne pani 
učiteľky.

Napriek tomu je v mater-
skej škole potrebné zrekon-
štruovať detské toalety, jed-
nu herňu a odstrániť vlhkosť 
z jednej steny.

Ak sa ma pýtajú, čo ma 
najviac trápi v „riaditeľova-
ní“ okrem výchovnovzdelá-
vacieho procesu, je to septik, 
telocvičňa, bežecká dráha a 
oplotenie školského areálu. 
Pri riešení týchto problémov 
budeme úzko spolupracovať 
s naším zriaďovateľom.

Ďalšou oblasťou je naša 
spolupráca s rodičmi, s or-
ganizáciami, s obcou a s ši-
rokou verejnosťou.

Veľmi dobrá je spolupráca 
s Rodičovským združením. 
Jeho členovia sa snažia po-
máhať škole čo najviac. Mrzí 
ma však, že s ostatnými ro-
dičmi sa stretávame spora-
dicky. Predstavovala by som 
si, že rodičia by sa stali sú-
časťou školy, stretávali sa s 
pedagógmi. Vytvorili sme 
pre nich konzultačné ho-
diny, kedy sa rodičia môžu 
stretnúť s pedagógmi. Priala 
by som si, aby táto spoluprá-
ca bola užšia a spoločne by 
sme sa podieľali na rozvoji 
našej školy. Spolupráca ro-
dičov detí z materskej ško-
ly a pedagógov je toho prí-
kladom.

(Pokračovanie na str. 10)
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Jeden z mojich plánov je 
zorganizovať v rámci ZŠ a MŠ 
spoločné podujatie pre deti, 
žiakov a ich rodičov, kde sa 
stretneme celá školská verej-
nosť.

Rada školy je ďalšou orga-
nizáciou, ktorá je dôležitá pre 
dobré fungovanie školy. Ďa-
kujem jej za doterajšiu spo-
luprácu a verím, že v nej bu-
deme naďalej pokračovať a 
rozvíjať ju.

Demografické prognózy ho-
voria, že v Rybníku je klesajúci 
trend narodených detí. Bude 
mojou neľahkou úlohou udr-
žať súčasný stav počtu detí a 
žiakov. V tomto smere budeme 

tiež potrebovať pomoc obce.
Mojím cieľom je, aby zá-

kladná škola a materská škola 
pracovala ako jedna rodina. 
Vytvoriť  v nej priateľskú at-
mosféru, kam všetci radi cho-
dia a rodičia sa o ňu zaujímajú 
a spolupracujú. 

Deti a žiaci základnej a ma-
terskej školy sa stretávajú na 
spoločných podujatiach a ak-
tivitách - ako napríklad Deň 
Zeme, MDD, Deň športu, vy-
stúpenie našich žiakov na in-
ternom Vianočnom koncerte 
a akadémie. V školskom roku 
plánujeme spolu ďalšie akcie 
ako Bubny na škole, divadel-
né predstavenie v obecnom 
kultúrnom dome a netradičnú 
športovú olympiádu.

Chceli by sme byť úspeš-
ní aj v prehlbovaní vzťahu k 
folklórnym tradíciám nášho 
regiónu. Deti z materskej ško-
ly pracujú v DFS Galibášik a 
chceli by sme rozvinúť aj prá-
cu DFS Kolovrátok pre staršie 
deti.

Okrem folklóru chceme aj 
naďalej organizovať športo-
vé aktivity pre deti a žiakov, a 
to nielen počas vyučovania, 
ale aj vo voľnočasových akti-
vitách, ako sú krúžky.

Samozrejme, prioritou ostá-
va dosahovanie dobrých vý-
sledkov vo vedomostných a 
športových súťažiach, olym-
piádach a v umeleckých súťa-
žiach a podporovanie rozvoja 
talentovaných žiakov. Získa-

vaním asistentov učiteľa ch-
ceme zase napomôcť zdravot-
ne znevýhodnených žiakom, 
aby boli pripravení na strednú 
školu a do života vôbec.

Riaditeľkou som krátko 
a veľa vecí sa ešte len učím. 
Ocitla som sa v rôznych situ-
áciách, ale beriem ich, že ma 
majú niekde posunúť a niečo 
nové naučiť. Či svoju prácu vy-
konávam dobre a idem správ-
nym smerom, je na hodnote-
ní zamestnancov školy, detí, 
žiakov a ich rodičov. Ja viem 
len povedať, že svoju prácu vy-
konávam a budem vykonávať 
čo najlepšie, ako viem a v pro-
spech všetkých.

Mgr. Irena Gremanová
riaditeľka ZŠsMŠ Rybník

Nachádzame sa v situá-
cii, v akej sme ešte neboli. 
Vyučujeme spôsobmi, kto-
ré sú pre mnohých z nás 
ešte neprebádané a nie je 
to ani pre nás ľahké. Naša 
sna ha v y učovať, v ysvet-
ľovať a pracovať s deťmi v 
mnohých prípadoch nesta-
čí. Na žiakov nemáme pria-
my dosah, pretože komuni-
kácii cez internet sa mnohí 
ešte len učia. 

V materskej škole pripra-
vujeme pre deti podľa te-
matických celkov učebných 
osnov pracovné listy a me-
todické materiály. Ku kaž-
dej týždňovej téme počas 
školského roka vytvárame 
podložky pre elektronic-
kú včielku Bee-bot, zala-
minované sudoku a maľo-
vané čítanie. Okrem toho 
v ytvárame zborníky bás-
ní a piesní pre deti pred-
školského veku a zborní-
k y obrá zkov ku všet k ý m 
témam v roku. Pripravu-
jeme aj edukačné progra-
my na IKT v ActiveInspire 
a venujeme sa samoštúdiu 
edukačných materiálov ná-

Týždeň netradičného vyučovania 
máme za sebou

rodného projektu MAT pre 
učiteľov predprimárneho 
vzdelávania. Prostredníc-
tvom Facebooku sme v kon-
takte s rodičmi a posielame 
im rôzne nápady, pracovné 
listy, internetové linky pre 
prácu s deťmi na doma.

Našim najmenším žia-
kom sa denne prihovára-
me formou v ideohovor u 
cez WhatsApp a v progra-
me Bitpaper. Vzdelávanie, 
preverova n ie vedomos-
tí, posielanie úloh, testov 
či pracovných listov usku-
točňujeme elek t ron ick y 
prostredníctvom portálov 
EduPage, BezKriedy, Alf. 
Na komunikáciu využíva-
me aj messenger, súkrom-
né telefóny a pracovný e-
-mail.

Žiakom na druhom stup-
ni zadávame úlohy podľa 
rozvrhu platného na kon-
krétny deň. Poskytujeme 
učebné materiály vo for-
me prezentácií, videí, pra-
covných listov, ktoré si pri-
pravujeme podľa učebných 
osnov. Úlohy, testy a v y-
pracované pracovné listy 

nám žiaci odosielajú a my 
ich následne opravujeme 
a hodnotíme, príp. sú vy-
hodnotené on-line. Hodi-
ny, zamerané na rôzne ob-
lasti v ýchov y smerujeme 
k v ypracúvaniu žiackych 
projektov a k spracúvaniu 
jednotlivých tém z obsahu 
osnov. So žiakmi vzdeláva-
nými podľa variantu A pra-
cuje asistentka učiteľa pod-
ľa ich učebných osnov.

O k r e m  t o h o  s v o j  č a s 
v y u ž í v a m e  n a  k o n t r o -
lu učebných osnov, na sa-
moštúdium, vzdelávanie 
prostredníctvom webiná-
rov, na tvorbu projektov, 
dokumentov k aktualizač-
nému i adaptačnému vzde-
lávaniu a pod. 

Týmto spôsobom výučby 
sa mnohí, či už žiaci, ale aj 
my, vyučujúci, zdokonaľu-
jeme v počítačových zruč-
nostiach. Žiaci sa učia samo-
statnosti, zodpovednosti, sú 
nútení hľadať stále nové spô-
soby komunikácie, samo-
statne vyhľadávajú informá-
cie o daných témach. 

Touto cestou sa chceme 

poďakovať všetkým, ktorým 
záleží na vzdelávaní svojich 
detí aj v takomto netradič-
nom režime. Uvedomujeme 
si, že to mnohí nemajú ľah-
ké, a preto si obzvlášť vážime 
všetkých, ktorí s nami spolu-
pracujú a pomáhajú svojim 
deťom s technickými alebo 
inými problémami. Ďaku-
jeme rodičom za ich pozitív-
ne ohlasy, ktorými nás po-
súvajú vpred a dávajú nám 
najavo ich empatiu i pocho-
penie.

Snažme sa preto všetci z 
tejto situácie vyťažiť čo naj-
viac pozitívneho, veď okrem 
preberaného učiva sa žiaci 
učia novým zručnostiam, 
ktoré budú v skutočnom ži-
vote mnohí potrebovať, a to 
hľadaniu informácií na in-
ternete, elektronickej ko-
munikácii, orientovaniu sa 
a pracovaniu v elektronic-
kých portáloch...

Veríme, že spolu to v zdra-
ví zvládneme a  všetci sa v čo 
najkratšom čase opäť osob-
ne stretneme.

Mgr. Irena Gremanová
riaditeľka ZŠsMŠ Rybník
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Keď prichádzate večer do-
mov, možno si ani neuvedo-
míte tú samozrejmosť vlast-
ného bývania. Miesta, kde 
môžete bezpečne večer zlo-
žiť hlavu, uvariť si teplé jedlo, 
oddýchnuť si po celodennej 
práci. No sú ľudia, ktorí túto 
možnosť nemajú. Väčšiu časť 
dňa ich myseľ zamestnáva-
jú myšlienky na to, ako pre-
žiť ďalšiu noc vonku. Bezdo-
movci.

Každý z nás už nejakého 
stretol. Na Slovensku ich je 

DOMOV asi desaťtisíc. Prevláda názor, 
že prišli o domov pre závislosť 
na alkohole. No v deväťdesia-
tich percentách sú dôvodmi 
strata zamestnania, domá-
ce násilie, choroby. Okolnos-
ti, ktoré môžu stretnúť kaž-
dého z nás. Naozaj každého. 
Život sa nám môže zmeniť v 
okamihu sekundy. A potom 
sa rozkrúti kolotoč zháňania 
peňazí, liekov, myšlienok ako 
si pomôcť. 

Pomáhať môže každý z nás. 
Ja si pravidelne kupujem ča-
sopis Nota bene. Vychádza 
raz mesačne a každé číslo 
sa venuje jednej téme. Člán-

ky sú naozaj pútavé a veľmi 
dobre napísané. V minulom 
roku vyšli okrem iných ča-
sopisy s témami ako „Zmys-
ly“, „Pomaly“ alebo „Hrani-
ce“. Za časopis zaplatíte 1,40 
eur. Samotného predajcu ča-
sopis stojí polovicu, teda 0,70 
eura, finančný rozdiel si ne-
cháva ako svoj zárobok. Pre-
dajca nosí preukaz so svojím 
registračným číslom a foto-
grafiou, predáva časopisy 
označené číslom zhodným 
s číslom uvedeným na pre-
ukaze a zdržiava sa na pre-
dajnom mieste uvedenom na 
preukaze. Časopis však ne-

pomáha ľuďom len finančne. 
Práca im tiež pomáha budo-
vať si sebaúctu a cítia sa byť 
súčasťou fungujúcej spoloč-
nosti. Ľahšie sa tiež dostanú 
k právnej pomoci alebo po-
moci pri hľadaní si práce či 
ubytovania.

Chcem Vás požiadať, ak na-
budúce budete mať možnosť 
časopis zakúpiť, využite ju. 
Podporíte človeka, pre kto-
rého je to možno posledná 
šanca na lepší život. A som 
si istý, že časopis Vás svojím 
obsahom upúta. Dajte šancu 
dobrej veci. 

Mgr. Anton Ižold, farár

V okolí predajne COOP Jednota prebiehajú intenzívne 
práce v rámci projektu, ktorý naša obec získala v rámci 
grantu Program podpory lokálnych komunít. V I. etape do 
30. marca 2020 bol zrekonštruovaný prístup od autobuso-
vej zastávky (pri lekárni) k vstupu do predajne, mostík k 
reštaurácii, vyznačenie parkovacích miest v okolí budovy, 
ako aj miesto pre ZŤP s dopravným značením. Pribudne 
prechod k lekárni a k autobusovej zastávke na Železničnej 
ulici v zmysle platnej dopravnej vyhlášky tak, ako to stano-

vil dopravný inšpektorát. Z uvedených dôvodov bolo nut-
né zmeniť aj prístupový chodník cez ostrovček vedúci od 
reštaurácie k zastávke. V zelenom páse okolo potravín sú 
vysadené ruže, pribudne aj ďalšia výsadba. Zdrojom budú 
najmä rastliny v parku, ktoré sú vhodné na rozsádzanie. V 
II. etape je plánované dobudovanie bezbariérového prístu-
pu od parkovacieho miesta pre invalidov a od chodníka z 
parku. V III. etape bude realizovaná rekonštrukcia chod-
níka od lekárne k bývalej pizzerii (obecný dom služieb).

Rekonštrukcia verejného priestranstva v okolí COOP Jednota

Regionálna veterinárna a potravinová správa Levice upo-
zorňuje držiteľov hospodárskych zvierat na povinnosť (pod-
ľa § 37, ods. 2, písm. b), bod 1 zákona č. 39/2007 Z. z. o 
veterinárnej starostlivosti v znení a doplnení neskorších 
predpisov) zabezpečiť na svoje náklady identifikáciu zvie-
rat, registráciu zvierat podľa osobitných predpisov.

Registrácia chovu je bezplatná a povinná. V tomto období 
rôznych nákaz je veľmi dôležité, aby si aj v našej obci chova-

telia splnili túto povinnosť. Aktuálne je zaregistrovaných 5 
chovateľov – fariem. Registrácii v CEHZ (centrálna eviden-
cia hospodárskych zvierat) podlieha každý chov, kde sa drží 
1 alebo viac kusov hovädzieho dobytka, oviec, kôz, koní, 1 
prasnica, 2 alebo viac kusov výkrmových ošípaných, viac 
ako 1500 kusov hydiny určenej na výkrm, viac ako 300 ku-
sov kúr, moriek, kačíc, bažantov, prepelíc.

spracovala Ing. Kristína Hercová

Upozornenie na povinnosť registrácie hospodárskych zvierat
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Obec Rybník, komisia sociálnych vecí a zdravotníctva, 
SČK Levice s HTO Levice plánujú uskutočniť v tomto roku 
v Kultúrnom dome v Rybníku „Rybnícku kvapku krvi“. Na-
koľko mimoriadna situácia ohľadom šírenia koronavírusu 

nedovoľuje takéto podujatie uskutočniť, no naďalej pretr-
váva nedostatok krvi, darcovia majú naďalej možnosť sa 
telefonicky prihlásiť na HTO v Leviciach každý utorok na 
tel. č. 036/6 312 804 alebo 036/6 379 155.

Sviatok Zjavenia pána – Traja králi 
patrí k najstarším kresťanským sviat-
kom, ktorým vrcholí vianočné obdobie. 
Po minulé roky sa v kostole Najsvätejšej 
Trojice konávali slávnostné koncerty v 
zastúpení domácich aj hosťujúcich sú-
borov. V tomto roku našu obec navštívil 
na pozvanie starostky obce spevácky 
zbor TEBE SPIEVAM z neďalekých Ko-
zároviec. Umeleckým vedúcim súboru 
je Pavol Pľuta, ktorý komponuje hudbu 

pre vlastné skladby, texty píše jeho man-
želka Marta Vitkovičová, členka súboru. 
V mene vedenia obce, farského úradu a 
v mene Rybničanov, privítal súbor Ing. 
Ondrej Krajči, rodák z Kozároviec. 

Súbor sa predstavil programom VIA-
NOCE STÁLE V NÁS. Hovorené slovo, 
koledy a nádherné piesne sa rozozvu-
čali celým vyzdobeným chrámom. Veľa 
domácich, ako aj „cezpoľných“ hostí po-
tešila slávnostná atmosféra, ktorá nás 

znovu vrátila do vianočného obdobia. 
Nejednému poslucháčovi sa zjavila i slza 
v očiach. Na záver koncertu za krásny 
umelecko-duchovný zážitok poďako-
vala speváckemu zboru starostka obce. 
Predniesla novoročné prianie a vo svo-
jom príhovore pripomenula dôležitosť 
stretávania sa ľudí, dobrých medziľud-
ských vzťahov a priateľstiev, k čomu pri-
spievajú práve takéto podujatia.

Mária Havranová

Trojkráľový koncert 

Obec Rybník v spoluprá-
ci so STK Rybník a MO MS 
Rybník sa podujali obnoviť 
stolnotenisový turnaj nere-
gistrovaných hráčov v obci 
a v nedeľu 5. januára 2020 
spoloč ne z or ga n i z ov a l i 

Trojkráľový stolnotenisový turnaj v Rybníku
Trojkráľový stolnotenisový 
turnaj. Celkovo sa turnaja 
zúčastnilo 17 hráčov. Špor-
tové boje sa najprv odohrali 
v troch základných skupi-
nách. Na základe v ýsled-
kov v skupinách ďalej tur-

naj pokračoval v skupinách 
o konečné umiest nenie. 
Konečné výsledky boli na-
sledovné: 1. miesto Michal 
Chlebo, 2. miesto Ľubomír 
Ďurovský, 3. miesto Lukáš 
Bíňovský a 4. miesto Miro-

slav Straka. Víťazi si odnies-
li diplomy a vecné ceny. V 
budúcom roku organizáto-
ri plánujú v rámci turnaja 
okrem mužov v ytvoriť aj 
skupinu žien a detí.

Ing. Erika Brezánska

V piatok 31. januára 2020 
sa vyzdobená sála kultúr-
neho domu zaplnila do po-
sledného miesta. Konal sa 
totiž prvý Obecný ples. Na 
začiatku vystúpili žiaci ZŠ 
v Rybníku – členovia Det-
ského divadelného súboru 
Žabka pod vedením pani 
učiteľky Mgr. Nikolety Ko-
váčikovej. Ples slávnostne 
otvorila starostka obce Ing. 
Daniela Trňanová a posla-
nec obecného zastupiteľstva 
Ing. František Vyskočil. Po 
prvom tanečnom kole nasle-
dovalo oceňovanie úspeš-
ných športovcov, ktorí v 
roku 2019 dosiahli význam-
né úspechy.  Sofia Fialová a 
Emma Moravčíková - v sú-
ťažiach družstiev v stolnom 
tenise dosiahli tieto ocene-
nia: 1. miesto okres Levice, 
3. miesto kraj Nitra, zároveň 
v atletike - cezpoľný beh ob-
sadili 1. miesto v okrese. 

Ka rol ína Mi k lóšová sa 

Obecný ples
umiestnila na 2. mieste na 
majstrovstvách SR v kategó-
rii mladšie žiačky triatlon. 
Michal Vajda ocenenie zís-
kal za 4. miesto v roku 2019 
na Majstrovstvách sveta a 5. 
miesto v roku 2019 na Maj-
strovstvách Európy v kul-
turistike vo svojej vekovej 
kategórii. Športovcom za-
blahoželal k ich úspechom 
aj vicežupan Nitrianskeho 
samosprávneho kraja Pa-
edDr. Igor Éder. O skvelú 
náladu sa postarala overe-
ná hudobná skupina SPO-
DORECHA. Vďaka štedrým 
sponzorom nechýbala bo-
hatá tombola. Organizáto-
ri Obecný úrad a Komisia 
kultúry, školstva, mládeže 
a športu ďakujú všetkým 
sponzorom, účinkujúcim a 
účastníkom plesu za podpo-
ru pri organizovaní úspeš-
ného podujatia pre našich 
občanov.

 Ing. Erika Brezánska

Poradenstvo v oblasti krásy a zdravia vrámci MDŽ organizovala 
komisia sociálnych vecí a zdravotníctva

Organizátori 1. obecného plesu
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V sobotu 28. de-
c e m br a 2 019  s a 
kon a l a  v ý r o č n á 
členská schôdza 
Miestneho odbo-
ru Matice sloven-
s k ej  v  R y bn í k u . 
Bi lancia činnos-
ti, spomínanie na 
podujatia v uply-
nulom roku, ako 
a j  p l á n y  n a  r o k 
2 02 0 b ol i  pr e d-
metom programu 
schôdze. Schôdzu 
otvori la a v iedla 
predsedníčka MO 
MS Rybník Dani-
ela Trňanová, kto-
rá privítala riadi-
teľa Domu Matice 
slovenskej Miro-
slava Považana a 
prítomných mati-
čiarov. Po pracov-
nej časti výročnej 
schôdze kultúrny 
program v podaní 

Tadeáša a Tama-
r y Va lachyov ých 
a hudba v poda-
ní Petra Uhnáka, 
A ntona Va lachy-
ho a Jozefa Hav-
rana boli zárukou 
dobrej atmosféry. 
Členky MO MS už 
tradične priniesli 
rôzne pečené dob-
rot y, členov ia sa 
postarali o nápoje. 
Prítomní obdržali 
Matičný občasník, 
v ktorom je bilan-
c ov a n á č i n n o s ť 
MO za posled né 
obdobie. O pláno-
vaných aktivitách 
v e r e j n o s ť  m ô ž e 
získať informácie 
na webovej strán-
ke obce Rybník a 
na FB Miestny od-
bor Rybník.

Ing. Erika 
Brezánska

Miestny odbor Matice slovenskej 
bilancoval rok 2019

Obecná knižnica sa v tomto ob-
dobí sťahuje do nových priestorov obec-
ného úradu , kde budú mať svoj kútik i 
najmenší čitatelia knižnice. Určite netr-
pezlivo čakáte  - hlavne skalní čitatelia,  
kedy to bude? Po ukončení mimoriadnej 
situácie vám oznámime dátum otvorenia 
a sprístupnenia týchto priestorov. Uvíta-
me tiež i nových mladých čitateľov. Veď 
čítanie pomáha poznať hodnoty, rozli-
šovať dobro a zlo, zrýchľuje rozvoj reči a 
slovnej zásoby. Vytvára priestor pre tvori-
vosť, ponúka chvíle intimity, možnosť byť 
sám so sebou, relaxovať. Dáva možnosť 
naberať množstvo informácií, inšpirácií, 
vedomostí a porozumieť pojmom.

Blažena Švecová
vedúca obecnej knižnice

Zapojenosť obce do výziev na získanie  
dotácií v roku 2019 – 2020

•  Realizačný projekt výsadby drevín v obci:
- poskytovateľ : Slovenská agentúra životného prostredia
- požadovaná dotácia:15 000,- €
- projekt podporený
•  Vodozádržné opatrenia v intraviláne obce 
- poskytovateľ: Operačný program Kvalita životného prostredia
- požadovaná dotácia: 225 598,34 €
- projekt vo fáze hodnotenia
•  Rybnícke vinobranie 2020
- poskytovateľ: Nitriansky samosprávny kraj
- požadovaná dotácia: 1 700,- €
- projekt vo fáze hodnotenia 
•  Rybnícka 10 – tka 2020
- poskytovateľ: Nitriansky samosprávny kraj
- požadovaná dotácia: 1 700,- €
- projekt vo fáze hodnotenia
•  Vinohradníctvo na Kráľovke
- poskytovateľ: Nitriansky samosprávny kraj
- požadovaná dotácia: 1 800,- €
- projekt vo fáze hodnotenia
•  Rekonštrukcia verejného priestranstva v okolí COOP Jednoty
- poskytovateľ: Nadácia COOP Jednoty
- dotácia: 6 000,- €
- projekt vo fáze realizácie
•  Revitalizácia obecného parku a vybudovanie náučného chodníka
- poskytovateľ: Nadácia VÚB
- požadovaná dotácia: 5 000,- €
- projekt nepodporený
•  Vybudovanie komunitnej záhrady
- poskytovateľ: Nadácia Poštovej banky
- požadovaná dotácia: 2 500,- €
- projekt nepodporený
•  Rekonštrukcia sociálnych zariadení v zdravotnom stredisku
- poskytovateľ: Úrad podpredsedu vlády pre investície a informatizáciu
- požadovaná dotácia: 14 930,35 €
- projekt vo fáze hodnotenia
•  Vybudovanie náučného chodníka
- poskytovateľ: Program obnovy dediny (Environmentálny fond)
- požadovaná dotácia: 5 000,- €
- projekt nepodporený
•  Nákup ozvučovacej techniky
- poskytovateľ: Ministerstvo kultúry SR
- požadovaná dotácia: 9 640,- €
- projekt nepodporený
•  Rekonštrukcia strechy zdravotného strediska
- poskytovateľ: Ministerstvo financií SR
- požadovaná dotácia: 15 000,- €
- projekt vo fáze hodnotenia
•  Údržba pamätníka padlých v obci Rybník
- poskytovateľ: Úrad vlády SR
- požadovaná dotácia: 12 710,- €
- projekt vo fáze hodnotenia
•  Zlepšenie výsledkov v odpadovom hospodárstve
- poskytovateľ: Environmentálny fond 
- projekt je vo fáze hodnotenia
•  Rybník, kanalizačná sieť II. etapa
- poskytovateľ: Environmentálny fond
-  požadovaná dotácia: 200 000,- €
- projekt je vo fáze hodnotenia              spracovala Ing. Miroslava Kubicová

Z dieťaťa, ktoré číta, 
bude raz dospelý, 
ktorý myslí...
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Vážení občania,
ako som v úvode novín spo-

mínala, tému, ktorej som sa 
prioritne plánovala venovať v 
tomto vydaní novín, som pre 
závažnosť situácie ohľadom 
koronavírusu presunula na 
druhé miesto. Neznamená 
to však, že je menej dôležitá. 
Po vyše roku pôsobenia vo 
funkcii starostky obce som 
sa rozhodla hodnotiť obdo-
bie uplynulého roka až po 
dnes. Jednoznačne ho mož-
no považovať za veľmi nároč-
né obdobie. Spolu s niekto-
rými poslancami  Obecného 
zastupiteľstva sme venovali 
po ustanovujúcom OZ veľa 
času, aby sme sa čo najskôr 
oboznámili s rozpracova-
nými projektami, plánmi a 
zámermi predchádzajúceho 
vedenia, a to súčasne pri pl-
nom zabezpečení fungova-
nia obce, ako i zabezpečova-
nia nových činností.

 O čo jednoduchšie by bolo 
plynulé a bezproblémové 
prevzatie funkcie z rúk bý-
valého starostu ochotného 
informovať nastupujúceho 
o aktuálnom chode obecné-
ho úradu, o zámeroch a roz-
pracovaných projektoch. Ne-
chcem sa sťažovať, naopak, 
vecne popisujem situáciu, v 
ktorej sme sa s poslancami 
ocitli a dnes môžem pove-
dať, že som hrdá na to, ako 
to spoločne zvládame. Dnes 
už vieme jednoznačne pove-
dať, čo bolo príčinou, že pre-
vzatie funkcie neprebehlo 
do stanoveného termínu 10. 
12. 2018 tak ako v  iných ob-
ciach, ale že sme sa žiaľ, mu-
seli „neslávne“ zaradiť medzi 
pár obcí na Slovensku, kde 
sa ustanovujúce  zasadnu-
tie obecného zastupiteľstva 
konalo v náhradnom termí-
ne 21. 12. 2018. Pripomeňme 
si reportáž, ktorú odvysiela-
la nemenovaná televízia na 
podnet nášho anonymného 
občana. V nej bolo uvedené, 
že lehota na odovzdanie pri 
takom množstve projektov 

ako má  naša obec, je veľ-
mi krátka. Dnes však vieme 
povedať, že bola dostatočne 
dlhá na to, aby sa podpísali 
zmluvy a dodatky nevýhod-
né pre obec, zadali objednáv-
ky, ktoré neboli nutné, vypla-
tila sa záloha v neprimeranej 
výške pre realizátora rekon-
štrukcie telocvične. Náhle sa 
riešili iné havarijné situácie. 
Viacerí z poslancov a obča-
nov ma oslovili, aby som sa 
ujala funkcie spôsobom, kto-
rý  umožňuje zákon podpi-
som u notára. Tento nezvy-
čajný, no zákonný spôsob 
som rázne odmietla z dôvo-
du, že som to nepovažovala 
za nutné,  slušné a rešpekto-
vala som dlhoročné skúse-
nosti môjho predchodcu. Na-
priek uvedeným  okolnostiam 
som verila, že nepristúpi k ta-
kému konaniu, ktoré by bolo 
pre obec nevýhodné.  Nebyť 
týchto okolností, dnes sme 
už mohli v zámeroch vedenia 
obce pokročiť oveľa ďalej.

Pred voľbami som navštívi-
la mnohých z vás a rozprávali 
sme sa o tom, čo je potrebné 
v našej obci udržať, rozvíjať a  
čo zmeniť. Z týchto poznat-
kov sme si spolu s kandidát-
mi na poslancov pripravi-
li náš volebný program, na 
ktorom intenzívne pracuje-
me.  Naše ciele sú jasné, no 
berieme do úvahy aj zistenia, 
ktoré neboli verejne známe, 
resp. len úzkemu okruhu ľudí 
a ovplyvňujú resp. kompliku-
jú (najmä časovo)  naše zá-
mery.  Sú to taktiež „uspaté“ 
i živé projekty, ako napr.:

Výstavba nájomného by-
tového domu – pozemok na 
Železničnej ulici má podľa 
zmluvy v nájme spoločnosť 
ROKO Slovakia s.r.o. a vý-
stavba podľa zmluvy mala 
byť ukončená najneskôr v r. 
2018. Problém napojenia by-
tového domu na trafostanicu 
bol známy už pri vydaní sta-
vebného povolenia v r. 2015. 
Nájomca pozemku žiadal 
obec o predĺženie platnosti 

stavebného povolenia, kto-
ré bolo zo strany obce pre-
rušené na základe zistení ne-
súladu v zmluvnom vzťahu 
medzi obcou a nájomcom. 
Nájomca následne zaslal obci 
oznámenie o začatí stavby a 
„zaryl“ do pozemku, čím si 
predĺžil platnosť stavebné-
ho povolenia. V rokovaní o 
možných riešeniach situácie 
pokračujeme.

Individuálna bytová vý-
stavba – je závislá na rozhod-
nutí ZSD. Konečnou verziou 
štúdie IBV sa zaoberalo OZ, 
momentálne je v stave spra-
covania. Aktuálne rokujem 
s vlastníkmi parciel o mož-
nosti rozšírenia  IBV od sta-
rého ihriska pozdĺž Železnič-
nej ulice smerom k tlmačskej 
ceste.

Prístavba MŠ – cieľom pro-
jektu je navýšenie kapacity 
MŠ o 20 detí k terajším 35, 
takže plánovaná kapacita 
55 detí musí byť splnená. Po 
konzultácii s vedením ZŠ a 
MŠ a OZ, na základe počtu 
detí, ktoré nastúpia do MŠ  v 
najbližších 5 rokoch, nie je 
možné tento parameter zo 
strany obce zabezpečiť. Zá-
mer realizácie projektu po-
čítal s už vybudovaním byto-
vých domov, individuálnou 
bytovou výstavbou na sta-
rom ihrisku a počtom voľ-
ných stavebných pozemkov 
v obci. Vzhľadom k tomu, že 
realizácia výstavby uvede-
ných zámerov nebola v čase 
spracovania projektu MŠ ani 
započatá, nie je reálne počí-
tať s ďalšími deťmi v MŠ.

Ďalším zistením po kon-
zultácii s projektantom je vy-
soká pravdepodobnosť ne-
dosiahnutia požadovaných 
parametrov zníženia ener-
getickej náročnosti. Jeho ne-
splnenie by spôsobilo ďalšie 
náklady obce resp. neopráv-
nenosť dotácie. Po zvážení 
uvedených rizík (zvýšenie 
kapacity, dosiahnutie ener-
getickej úspory) je OZ a ve-
denie ZŠ a MŠ názoru, že ne-
vyhnutné úpravy v materskej 
škole postačujú na zateplenie 
podlahovej plochy v herni, 

zväčšenie šatne a vybudova-
nie zázemia pre pedagogic-
ký personál. V súčasnej dobe 
reorganizáciou v MŠ vzni-
kol priestor pre personál. S 
projektantom konzultujeme 
možnosti zväčšenia vstupnej 
šatne. Zateplenie podlahovej 
plochy v herni sme zahrnuli 
do plánu na r. 2020 z vlast-
ných zdrojov.

Rekonštrukcia telocvič-
ne – v decembri 2019 skon-
čila platnosť zmluvy s fir-
mou Crosix s.r.o. Vzhľadom 
k tomu, že firma nerealizo-
vala práce v dohodnutom 
čase, napriek obdržaniu ne-
primerane vysokej  záloho-
vej platby v decembri 2018, 
obec vyzvala firmu na vrá-
tenie zálohy. Plánované prá-
ce na rekonštrukcii podľa 
výkazu-výmer a stavebné-
ho denníka boli v rozsahu, 
ktorý spochybnil dodatočne 
sám realizátor. Obec vykona-
la sondy a následne ťahové 
skúšky na streche telocvične 
a na základe ich výsledkov je 
spracovávaná projektová do-
kumentácia. Realizácia re-
konštrukcie je plánovaná na 
obdobie letných prázdnin.

Zníženie energetickej ná-
ročnosti OcÚ a KD – projekt 
mal byť ukončený v novem-
bri 2018. Nakoľko realizáciou 
projektu neboli splnené uka-
zovatele zníženia energetic-
kej náročnosti, obec nemá 
refundované náklady vo výš-
ke 31.800,-€. V priebehu roka 
dochádzalo k zmene meto-
diky na strane poskytovate-
ľa dotácie, kedy prehodnoco-
vali parametre sledovaných 
ukazovateľov, čoho výsled-
kom bolo spracovanie do-
datkov zmluvy. Opätovne  
Obec zaslala  žiadosť o plat-
bu 30.1.2020.

Opat rovateľská slu žba 
– obec v r. 2018 uzatvorila 
zmluvu na opatrovateľskú 
službu v rámci Operačného 
programu Ľudské zdroje cez 
Európsky sociálny fond. Im-
plementačná agentúra MP-
SVR SR pozastavila platby a k 
dnešnému dňu za obdobie r. 

(Pokračovanie na str. 15)

Informácia o činnosti obce
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2019 obec obdržala platbu len 
za mesiac január 2019. Na-
koľko išlo o refundáciu pla-
tieb, k dnešnému dňu nemá 
obec refundované platby vo 
výške cca 35 tis. €. Na zákla-
de uvedeného zistenia som 
požiadala na r.2020 o zme-
nu – platbu zálohou vopred 
a tieto finančné prostriedky 
už máme na účte.

Od februára t.r. som opä-
tovne začala navštevovať 
vaše domácnosti na  Želez-
ničnej, Školskej, Továren-
skej, Tepličnej a Zemianskej  
ulici. Nezastihla som kaž-
dého doma, ale otázky, kto-
ré od vás dostávam, sú pod-
netné.  Dni sa už predlžujú a 
akonáhle bude priaznivejšie 
počasie, budem v mojich ob-
chôdzkach pokračovať. Uvá-
dzam najčastejšie otázky aj s 
odpoveďami: 

Výstavba kanalizácia – stav 
je aktuálne nezmenený, pro-
jektovo je obec pripravená 
na výstavbu kanalizácie. V 
r. 2015 obec Rybník postúpi-
la na základe zmluvy práva 
a povinnosti súvisiace s vý-
stavbou kanalizácie na ZsVS, 
a.s. Nitra. Realizácia výstavby  
v rámci aglomerácie Tlmače 
– Rybník je aktuálne v stave 
nezmenenom, nakoľko od r. 
2016 nevyšla nová výzva pre 
obce nad 2 tis. obyvateľov. 
Prioritou je výstavba čistič-
ky odpadových vôd v Tlma-
čoch pre zaústenie kanalizá-
cie. Na základe strategického 
plánu podľa uznesenia vlády 
SR je z r. 2019 priorita vybu-
dovanie vodovodov a kanali-
zácie pre obce a mestá. Obec 
sa naďalej uchádza o získa-
nie dotácií z Envirofondu na 
budovanie jednotlivých plá-
novaných etáp, v koordinácii 
s ZsVS, a.s.

Optika - v marci 2020 boli 
začaté hlavné zemné práce, 
spojené s pokladaním optic-
kého kábla do zeme (multi-
rúry a chráničky) v zmysle 
projektovej dokumentácie 
- optická komunikačná sieť 
INS_FTTH_TLMA_02_Ryb-
ník. Ide o líniovú stavbu, kto-

rá nemá negatívny vplyv na 
životné prostredie a zdravie 
obyvateľov obce. V tomto ob-
dobí realizátor prác vymieňa 
poškodené drevené prenoso-
vé stĺpy.

V praxi bude súčasná me-
talická telekomunikačná pre-
nosová sieť nahradená optic-
kou komunikačnou sieťou, 
ktorá zabezpečí komplexné 
riešenie prenosu hlasu, pri-
pojenie na vysokorýchlostný 
internet a poskytovanie di-
gitálnej televízie v najvyššej 
kvalite so zaručeným vyso-
kým stupňom bezpečnosti a 
rýchlosti prenosu. Pracovní-
ci Telekom a.s. navštívia opä-
tovne domácnosti z dôvodu 
zisťovania záujmu o služby 
pripojenia. Investorom je 
Slovak Telekom a.s., realizá-
torom STAVING Levice s.r.o. 
Odpoveď na otázky obča-
nov: na využívanie obecné-
ho internetu a pevných tele-
fónnych liniek nemá optická 
sieť vplyv a občania naďalej 
môžu pokračovať v ich pou-
žívaní.

Opatrovateľská služba – je 
poskytovaná odkázaným ob-
čanom na základe žiadosti, 
posúdenia zdravotného sta-
vu a miery odkázanosti, kto-
rú je potrebné predložiť na 
OcÚ. 

Príspevok na obedy pre 
dôchodcov – podľa platného 
VZN  je poskytovaný vo výš-
ke 0,50 € pre dôchodcov, kto-
rí poberajú obedy zo školskej 
jedálne. 

Bežecká dráha v areáli 
školy – projekt pre stavebné 
povolenie z r. 2018 na mul-
tifunkčné ihrisko a atletic-
kú dráhu ZŠ s MŠ má pred-
pokladané náklady vo výške 
150 tis. €. Uvedené je mož-
né financovať len prostred-
níctvom dotácie – výzva v 
uplynulom období nebo-
la vyhlásená. Obec v r. 2019 
spracovala projektovú do-
kumentáciu na samotnú be-
žeckú dráhu, aby sa mohla 
uchádzať o dotácie v nižších 
finančných limitoch do 30 
tis. €. 

Oplotenie areálu školy – 

predpokladané náklady sú 
cca 28 tis. €, Obec v tomto 
období nepovažuje výmenu 
oplotenia za prioritu. 

Školská bytovka – t.r. plá-
novaná rekonštrukcia vo-
dovodných, elektrických a 
kanalizačných rúr a vedení, 
vybudovanie plynovej kotol-
ne, výmena okien a dverí. 

Pošta, bezbariérový vstup 
– vybudovanie nie je v kom-
petencii obce. Na základe 
dotazovania obce Slovenská 
pošta doručila písomné sta-
novisko, že pracovníci pošty 
v prípade potreby vybavia na 
požiadanie klienta pred bu-
dovou pošty.

Spevnená plocha pri cin-
toríne oproti domu smútku 
– slúži na dočasné parkova-
nie motorových vozidiel. Zre-
alizované je oplotenie, na je-
seň pribudne výsadba zelene 
pred oplotením. 

Budovanie chodníkov – 
máme pripravené projekty 
na rekonštrukciu chodníka 
od bývalej pizzerie po leká-
reň a na ulici medzi Hlavnou 
a Družstevnou. Ich realizácia 
je v pláne na r. 2020.

Stará škola – na základe ná-
jomnej zmluvy využíva jej 
priestory Marian Havran a 
Marcel Klein, ktorý sa stará o 
spoločné priestory a svojpo-
mocne ich udržiava. Obec má 
záujem poskytnúť priestory 
organizáciám a jednotlivcom 
na spoločenskú činnosť.

Dočasné zhromaždisko 
bioodpadu – pod vinicami, 
za ul. Sv. Anny sa nachádza 
na obecnom pozemku do-
časné zhromaždisko, ktoré 
sme boli nútení zriadiť z dô-
vodu nedostatočnej kapacity 
na zhromažďovanie biood-
padu v rámci zberného dvo-
ra. Na označené miesto pod 
vinicami je možné dočasne 
zhromažďovať výlučne bio-
odpad: lístie, pokosenú trávu 
a bioodpad zo záhrady (kve-
ty, rastliny).  

Parkovacia plocha pred 
obecným štadiónom – bude 
upravená a svojpomocne 
spevnená v priebehu leta, vy-
užijeme najmä drvený sta-

vebný odpad a štrk.
Aktuálne projekty, pripra-

vované a realizované za-
mestnancami obce: zriade-
nie denného stacionára pre 
seniorov, materské centrum, 
modernizácia obecnej kniž-
nice, krojová šijacia dielňa, 
depozit krojov, náučný chod-
ník a turistické trasy. Spra-
covanie realizácie urnového 
systému – kolumbária na cin-
toríne, oprava sochy sv. Jána 
Nepomuckého.

Práce, ktorých frekvenciu 
a aktivitu sme zintenzívnili: 
čistenie a úprava zelene na 
cintoríne, čistenie amfiteát-
ra na Teplici a okolia Ľudo-
vého domu, údržba drevín v 
obci, čistenie a starostlivosť 
o zeleň v obecnom parku, 
úprava a čistenie obecných 
budov a priestorov, údržba 
lavičiek, odstránenie čier-
nych skládok, doplnenie ve-
rejného osvetlenia na tma-
vých miestach v obci, čistenie 
dvora zdravotného stredis-
ka, následne záhrady. Vďaka 
dobrovoľníkom bolo zabez-
pečené čistenie jarku na Krá-
ľovke v rámci prevencie pred 
prívalovým dažďom. 

Z činnosti obecného úra-
du by som rada uviedla tie, 
ktoré nielen mne, ale verím, 
že i mnohým občanom robia 
radosť. Za obdobie jedného 
roku sme dosiahli skvalitne-
nie obsahu oficiálnej webovej 
stránky obce na takú úroveň, 
že si tam občania môžu nájsť 
odpovede na základné otáz-
ky, týkajúce sa života obce, 
ako i jej kompetencií. Webo-
vú stránku aktualizujeme 
denne, duálne poskytujeme 
informácie pre občanov, kto-
rí nemajú prístup na internet 
na informačnej tabuli pred 
Obecným úradom, ktorých 
počet sme taktiež rozšírili. 
Obec poskytuje informácie 
pre občanov aj prostredníc-
tvom sociálnych sietí, tie si 
však často občania zamie-
ňajú za oficiálny spôsob ko-
munikácie. Podotýkam, že 
osobná, telefonická, resp. pí-
somná komunikácia nemôže 

(Dokončenie zo str. 14)

(Pokračovanie na str. 16)
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byť nahradená vyššie uvede-
nou komunikáciou. 

Teší ma najmä  to, že sa 
vďaka kolektívnej práci za-
mestnancov OcÚ podari-
li zaviesť novinky, ako sú: 
poskytovanie služby IOMO 
(služby katastra a výpisu z 
registra trestov), bezhoto-
vostné platby kartou, vir-
tuálny cintorín a jeho pas-
portizácia, prechod na nový 
informačný systém (efektív-

nejší a prehľadnejší), pas-
portizácia miestnych ko-
munikácií a doprav ného 
značenia. Taktiež  prevádz-
kovanie zberného dvora je 
služba prospešná pre kaž-
dého. Zabezpečenie špor-
tových a kultúrnych podu-
jatí v rámci obce je možno 
pre niektorého čitateľa sa-
mozrejmosťou, no vyžaduje 
nemalé úsilie organizátorov 
a nasadenie zamestnan-
cov OcÚ.  Nové podujatia 

IOMO
Obecný úrad poskytuje občanom službu IOMO (Integ-
rované obslužné miesto občana), kde môže získať:
•  výpis a odpis z registra trestov, 
•  výpis z listu vlastníctva 
•  výpis z obchodného registra. 
Výhodou pre občanov je, že nemusia navštevovať jed-
notlivé inštitúcie mimo bydliska.

ako Deň rodiny, organizá-
cia letného denného tábo-
ra v spolupráci so ZŠ,  uví-
tanie detí do života, prijatie 
jubilantov, advent v obci, 
Silvester pre deti, stolnote-
nisový turnaj,  počítačové 
kurzy pre seniorov, Obecný 
ples, MDŽ a poradenstvo v 
oblasti krásy a zdravia, plá-
nované darcovstvo krvi – to 
všetko sú inovatívne nápa-
dy, ktoré prispievajú k zlep-
šeniu komunitného života v 
obci.  Intenzívne sa zaobe-
rám možnosťami výstavby 
bytových jednotiek a indi-
viduálnej bytovej výstavby, 
rokujem s vlastníkmi po-
zemkov, ktoré môžu byť v 
budúcnosti vhodné na vý-
stavbu.

Čo nás okrem hlavných 
zámerov ako kanalizácia a 
protipovodňové opatrenia 
trápi, je v rámci údržby ma-
jetku obce napr.poškode-
ný prístrešok pred domom 
smútku - nutná výmena pre-
krytia, altánok v parku – je 
potrebné celkové prestre-
šenie, havarijný stav domu 
služieb(bývalá pizzeria) a 
sociálneho zariadenia na 
zdravotnom stredisku,  zate-
kajúca strecha, absencia vo-
dozádržných opatrení, naj-
mä na Železničnej, Školskej, 

Zemianskej ulici a Kráľov-
ke, stará škola – sanácia vlh-
kosti budovy, jej využitie a 
údržba dvora, zberný dvor – 
existujúcu prístupovú cestu 
legislatívne vysporiadať, vy-
tvoriť novú prístupovú cestu 
od ul. Sv. Anny, napojenie na 
elektrinu a vodu, garáže pre 
stroje a techniku.

Vážení občania,
stručne som Vám pred-

stavila zámery obce na naj-
bližšie obdobie a okolnosti, 
ktoré ich realizáciu ovplyv-
ňujú. Mojím cieľom, ako i 
zámerom Obecného zastu-
piteľstva je skvalitňovať čin-
nosť obce a podieľať sa na jej 
rozvoji v prospech všetkých 
občanov. Samozrejme, okol-
nosti súvisiace s prebiehajú-
cou pandémiou môžu nega-
tívne ovplyvniť naše zámery. 
Som však presvedčená, že 
spoločným úsilím vedenia 
obce s občanmi je možné 
prekonať každú krízu.

S nadchádzajúcimi sviat-
kami Veľkej noci Vám pra-
jem lásku Zeleného štvrtku, 
vieru Veľkého piatku, nádej 
Bielej soboty a víťazstvo Veľ-
konočnej nedele -nech vás 
posilní a naplní pokojom a 
dôverou.

Ing. Daniela Trňanová
starostka obce

(Dokončenie zo str. 15)

Zberový kalendár obce Rybník

Vzhľadom na mimoriadnu situáciu, v ktorej sa nachádza-
me, nebolo možné uskutočniť 4.4.2020 plánovanú brigá-
du organizácií a spolkov – jarné čistenie obce. Od 10.3. t.r. 
ÚPSVaR zastavil výkon aktivačnej práce a tiež projekty dob-
rovoľníckej činnosti na obciach a mestách. Z uvedených dô-
vodov je personálne náročnejšie zabezpečiť čistotu a údrž-
bu obce, a to najmä verejnej zelene. Touto cestou vyzývame 
občanov a organizácie k zapojeniu sa do individuálnych 
brigád, ktoré budú koordinované Obecným úradom. Pôjde 
o „rodinný“ typ brigád, pri ktorých je nutné dodržať riad-
ny výkon hygienických opatrení súvisiacich so šíriacou sa 
pandémiou. Jedná sa napr. o lokality amfiteátra, Ľudového 
domu, cintorína, sakrálnych pamiatok, školy, štadióna, atď. 
Váš záujem prosím nahláste starostke obce na tel. č. 0905 
526 475. Ochranné prostriedky a materiál Vám poskytne-
me. Vopred ďakujeme za ochotu a spoluprácu. OcÚ


